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Reactie college op algemene beschouwingen fracties op de Begroting 2022 en het 
meerjaren perspectief 2023-2025  
 
 
Algemeen  
 
Samen duurzaam denken, samen vernieuwend doen 
In de algemene beschouwingen van de verschillende fracties klinken een aantal 
dingen door. Op de eerste plaats zijn dat complimenten voor het college en de wijze 
waarop zij de afgelopen bestuursperiode zijn omgegaan met de bijzonder moeilijke 
omstandigheden en toch een heel belangrijk deel van het coalitieakkoord hebben 
weten te realiseren. Het college is dankbaar dat dit wordt erkend. Wij zijn blij dat 
een groot deel van onze ambities is gerealiseerd of deze op korte termijn alsnog 
weten te realiseren. Dat is natuurlijk niet alles maar op het gebied van de 
woningbouw en gebiedsontwikkeling is Lisse in de afgelopen jaren gegroeid in 
uitvoering zoals bij De Waterkanten en Nieuw Meerzicht en liggen er veel plannen 
op stapel zoals Dever Zuid-Geestwater en de Grevelingen. De methode van Quick 
win projecten benoemen heeft in de doorontwikkeling van Lisse zeker geholpen.  
Op het gebied van de economie zijn een aantal projecten uit de detailhandelsvisie 
verder opgepakt en worden op dit moment uitgevoerd (pand Kronenberg) of komen 
binnenkort tot uitvoering (Hoogvliet en Blokhuis).  
Vanuit de duurzaamheidsagenda is zowel de Regionale Energie Strategie inmiddels 
vastgesteld en wordt de raad binnenkort de Lokale Energie Strategie ter vaststelling 
aangeboden. Via de Transitie Warmte worden er stappen gezet om te komen tot een 
aardgasvrij Lisse in 2050. Door middel van de nota klimaatadaptatie en het 
groenbeheersplan bereiden we ons voor op de mogelijke gevolgen van de 
klimaatverandering.  
Binnen het sociaal domein zijn er stappen gezet om te komen tot een 
samenhangend beleid om onzer inwoners vitaal te houden en waar nodig te helpen. 
Hierbij wordt via de stichting “Voor ieder 1”invulling gegeven aan onze ambitie om 
te komen tot een integrale toegang en één loket. 
 
Het tweede zijn de zorgen. Door nagenoeg alle fracties wordt onderkend dat deze 
collegeperiode door een tweetal zaken zwaar zijn beïnvloed. Als eerst betreft dit de 
Corona pandemie welke helaas nog steeds invloed heeft op onze samenleving in 
Lisse en beperkingen oplevert voor de snelheid waarin ambities soms kunnen 
worden gerealiseerd. Daarnaast is de zorgelijke financiële positie van de 
gemeentelijke kas een constante factor. Op dit moment is dat gekoppeld aan de 
zorguitgaven, daarvoor aan de wispelturigheid van de algemene uitkering en de 
beperkende maatregelen vanuit het rijk als het bijvoorbeeld gaat om precario. 
Steeds is in financieel opzicht een extra opgave gekomen voor de gemeente en het 
gemeentebestuur om financieel toekomstbestendig te zijn en te blijven. Met een 
uitgangspositie die al niet rooskleurig was. Structureel waren de lasten al hoger dan 
de baten en is er aanspraak gedaan op de reservepositie voor zowel incidentele 
tegenvallers als het doen van grote investeringen. Dit college heeft met succes een 

omvangrijke ombuigingsoperatie bij de begroting van 2020 gerealiseerd en voor de 
toekomst een kader opgezet voor toekomst bestendig begroten. Met als doel om te 
komen tot een structurele begrotingsdiscipline. 
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Aantrekkelijk Lisse 
 
Wonen 
De opmerking van de PvdA dat er op het gebied van woningbouwprojecten vooral 
sprake is van ‘aanwaaiprojecten’ miskend onze inzet. Voor dit college heeft de 
woningnood in Lisse prioriteit. De gemeente heeft een actieve rol in de ontwikkeling 
van bouwprojecten waar we een eigen grondpositie hebben, zoals Geestwater en 
Greveling-Zuid. De complexiteit en grootte van deze gebiedsontwikkelingen maakt 
dat het langjarige trajecten zijn waar we ook dit jaar voortgang in hebben geboekt. 
Daarnaast zijn er particuliere initiatieven die we als gemeente faciliteren en toetsen 
aan de lokale beleidskaders zoals parkeren en groen. Door de huidige markt is het 
financieel aantrekkelijk voor initiatiefnemers om projecten tot ontwikkeling te 
brengen. We zien dit als belangrijke kansen die we niet laten overwaaien maar 
samen met initiatiefnemers verder willen brengen. Ook werken we met Stek samen 
om voldoende sociale woningen te realiseren, zoals op de locatie van de oude 
Rembrandtschool, alsmede de start bouw in het tweede kwartaal 2022 van de door 
STEK te realiseren appartementen in de Waterkanten. 
 
Mobiliteit  
De verdere uitwerking van de mobiliteitsvisie in een mobiliteitsplan wordt u nog 
deze raadsperiode voorgelegd. Voor een groot deel zijn we zeker voor de ontsluiting 
van ons dorp afhankelijk van andere overheden. Hierbij is het vooral van belang om 
in regionaal verband met elkaar op te trekken. Door hierin mede het voortouw te 
nemen blijft de regionale inzet een verbetering van de noordelijke ontsluiting van de 
Duin- en Bollenstreek en het gezamenlijk reageren op het voornemen om de 
provinciale toezegging op dit punt te verlagen. Dit versterkt onze strategische positie 
in de regio en richting Haarlemmermeer. De banden met Haarlemmermeer zijn 
hiervoor aangehaald en versterkt niet alleen inzake de mobiliteit doch ook omtrent 
de omgevingsvisies over en weer mede gezien de dubbel dorp ontwikkeling. 
 
Economie 
Gezamenlijk met ondernemers en vastgoedeigenaren wordt ingezet op het 
versterken van de aantrekkelijkheid van ons winkelcentrum. Hierbij zijn we 
stimulerend en faciliterend. Deze ontwikkeling zal verder vorm krijgen in 
samenspraak met betrokken partijen en vooral gericht zijn op uitvoering van 
concreet te benoemen projecten.  
 
Binnen regionaal verband wordt gewerkt aan een strategische agenda voor de Duin- 
en Bollenstreek op basis van de door de raden vastgestelde ruimtelijke place mat. 
Onderdeel van deze strategische uitvoeringsagenda is ook de doorontwikkeling 
regionale economische agenda. Hiervoor worden in 2022 voorstellen verwacht 
waarbij naast de uitvoering ook ingegaan zal worden op de rol en de positie van de 
Economic Board Duin- en Bollenstreek. 
 

D66 vraag naar de nota verblijfsrecreatie. Deze zal naar verwachting begin volgend 
jaar aan de raad worden aangeboden. Nieuw Lisse vraagt om een evaluatie van het 
ondernemersfonds. Vanwege de beschikbare capaciteit is deze nog niet uitgevoerd. 
Het voornemen is om deze in 2022 uit te voeren en de afspraken met de Stichting 
Ondernemersfonds waar nodig aan te passen. Hierbij kan ook de voeding van het 
fonds vanuit een opslag op de OZB niet woningen betrokken worden. 
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Vitale inwoners  
 
Sociaal domein 
De door het CDA geuite zorg omtrent de lasten ontwikkeling in het sociaal domein 
delen wij. Naast een beroep op toereikende middelen vanuit de Rijksoverheid wordt 
ook ingezet op eigen budgettaire maatregelen. Deze maatregelen omvatten niet 
alleen een integrale toegang maar ook een versterking van het contract- en 
accountmanagement. Bij de uitvoering van de Jeugdzorg wordt de huidige TWO 
vervangen door een nieuwe organisatie met de mogelijkheid van een directere 
aansturing vanuit de gemeenten. 
 
We gaan er voor dat iedereen in Lisse mee kan doen naar vermogen en wij als 
gemeente er zijn voordegenen die dat lastig vinden of niet redden. Hier hebben 
ouderen ook onze specifieke aandacht aan de hand van het ouderenbeleid. 
 
Beukenhof 
Inzet is om op korte termijn te komen tot een intentieovereenkomst voor het 
ontwikkelen van De Beukenhof 2.0 in combinatie met seniorenappartementen. 
Hierbij zijn we voor een deel afhankelijk van besluitvorming van derden. In deze 
intentieovereenkomst zullen de kaders vastgelegd worden voor de verdere 
ontwikkeling waarbij invulling gegeven wordt aan de motie van de raad en de nota 
ouderenbeleid.  
 
 
Duurzame innovatie  
 
Klimaatadaptatie en duurzaamheid is een integraal onderdeel van 
gebiedsontwikkeling. We nemen dit mee in onze reguliere vervangingen van de 
openbare ruimte en inrichting van nieuwe gebieden. We pakken alle koppelkansen 
die er zijn.  
 
De prestatieladder CO2 is ook een initiatief waar we uitvoering aan geven en 
daarmee onze voorbeeldfunctie laten zien. Verder investeren we in de bestaande 
netwerken voor het delen van kennis en het van de grond krijgen van lokale 
initiatieven.  
 
Afval 
Rond het afval hebben wij u reeds toegezegd om eind van dit jaar, begin volgend 
jaar een uitgebreide evaluatie uit te zullen voeren. Die evaluatie wordt ook 
uitgevoerd. De inzet is uiteindelijk het verminderen van de totale afvalstroom in 
combinatie met een optimale scheiding van de in het afval aanwezige grondstoffen. 
Dit zal uiteindelijk moeten resulteren in een minimaal aantal kg restafval per 
inwoner. Hierbij aangetekend dat er een tendens is in de markt om minder 
vervuiling in met name het PMD en het GFT te accepteren, waardoor deze 
afgekeurde grondstoffen uiteindelijk alsnog in het restafval terechtkomen. 

 
 
Financiële positie 
 
Er is begrip dat we ons vooral gefocust hebben op een structureel sluitende 
begroting 2022. Zoals uit de gezamenlijke commissievergadering al naar voren 
kwam neemt het college een ander standpunt in dan de VVD als het gaat om het 
wel of niet opnemen van de septembercirculaire. Het college vindt juist dat het 
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opnemen van de septembercirculaire niet verstandig is omdat daarmee de eerste 
risico’s op financiële tegenvallers aan de inkomstenkant al worden ingebouwd en 
bovendien ook niet bijdraagt aan de strategie van toekomstbestendig begroten. Het 
college begrijpt ook niet dat de VVD juist opteert voor het terugdraaien van 
financiële maatregelen terwijl het overduidelijk is wat nog aan financiële ruimte 
moet worden gevonden. Structureel in het meerjarenperspectief en incidenteel ten 
behoeve van het opvangen van tegenvallers en het versterken van de algemene 
reserve. Het college ziet zich verder gesteund door de Raad van het openbaar 
Bestuur (ROB) dat een waarschuwing heeft afgegeven over het fluctueren van 
inkomsten over de verschillende circulaire heen. Wat ons betreft worden de extra 
middelen waarvan we later pas weten wat we daarvan werkelijk krijgen ook vrij 
gehouden om niet direct op de klippen te lopen en het door de SGP/CU gevreesde 
schipbreuk te leiden indien de algemene uitkering in latere circulaires naar 
beneden wordt bijgesteld. 
 
 
Lisse, 10 november 2021  
Burgemeester en Wethouders  
Gemeente Lisse 


